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SALFÖLD  KÖZSÉG  ÖNKORMÁNYZATA  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETE  

8256 Salföld, Kossuth u. 27.  

 

Ikt.szám: 243-15 /2014. 

 

 

    J E G Y Z Ő K Ö N Y V 

 

 

Készült:  Salföld község Önkormányzata Képviselő-testületének 2014. november 14-én tartott  

közmeghallgatásán  a salföldi Faluház helyiségében.  

 

 

Jelen vannak:    Fábián Gusztáv, polgármester 

                         Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester  

  Somogyi Márk, képviselő  

    

A lakosság részéről  4  fő  

 

 

Tanácskozási joggal megjelent:  dr. Szabó Tímea, jegyző  

 

Meghívott:  Domonkos Zsolt, törzszászlós 

 

 

Kovácsné Auer Katalin, jegyzőkönyvvezető  

( A jegyzőkönyv szerkesztett jegyzőkönyv, a közmeghallgatás  teljes terjedelmét hangfelvétel rögzíti.) 

 

 

 

Fábián Gusztáv,  polgármester :  Tisztelettel köszönti a megjelenteket.  

Megállapítja, hogy a 3 tagú képviselő-testületből 3 fő jelen van, így az ülés határozatképes.  

A közmeghallgatást   17.10 órakor megnyitja.  

 

  

Ismerteti a  napirendjét:  
 

1.   Közrendvédelmi beszámoló a település közbiztonságának helyzetéről 

2. Beszámoló a képviselő-testület munkájáról 

3. Közérdekű kérdések és javaslatok 

 

Fábián Gusztáv,  polgármester  Javasolja, hogy az előbbiekben ismertetett napirendi pontok tárgyalását a 

képviselő-testület fogadja el. Kéri a testületet, hogy szavazzon  a napirend elfogadásával kapcsolatban.  

 

Salföld  Község Önkormányzata  Képviselő-testülete  3 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 

nélkül meghozta az alábbi határozatot:  
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SALFÖLD  KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

                129/2014. (XI. 14.)  HATÁROZATA  

 

                A közmeghallgatás  napirendjének elfogadásáról 

 

Salföld   Község Önkormányzata Képviselő-testülete a 2014.  november 14-i  közmeghallgatásának 

napirendjét elfogadja az alábbiak szerint: 

  

 1.   Közrendvédelmi beszámoló a település közbiztonságának helyzetéről 

 2.   Beszámoló a helyi adók felhasználásáról  

3. Közérdekű kérdések és javaslatok  

 

Felelős: Fábián Gusztáv,  polgármester  

Határidő: azonnal  

 

 

1. Közrendvédelmi beszámoló a település közbiztonságának helyzetéről 

 

Fábián Gusztáv, polgármester   Felkéri Domonkos Zsolt, törzszászlóst, hogy a beszámolóját tegye meg.  

 

Domonkos Zsolt, törzszászlós   Köszönti a jelenlévőket a közmeghallgatáson. A közrendvédelmi 

beszámoló keretében a 2013. év helyzetéről számol be. A Tapolcai  Rendőrkapitányság minden évben 

iránycélt fogalmaz meg, a közrendvédelmi és közlekedésrendészeti feladatok keretében.  

Cél, hogy csökkentsék a szabálysértéseket, azokat a cselekményeket, amelyek a lakosságot irritálják. A 

számok azt mutatják, hogy az előző években stagnáltak a cselekmények, 2013. évben erőteljesen 

csökkentek. 2013. év előtt hat bűncselekmény történt, 2013. évben három bűncselekmény volt. A 

lakosság számához képest sok a bűncselekmény, a három bűncselekményből két vagyonelleni 

bűncselekmény volt, a Kossuth utcában besurranás és a Természetvédelmi  Majorban egy táskából 

pénztárcát vittek el. A bűncselekmények száma nem nagy, de akik ellen irányul, azokat irritálja. 

Ábrahámhegy Kisörspusztai bányában gondatlan veszélyeztetés történt két személy sérelmére.  

Az elvárások, hogy a bűncselekményeket visszaszorítsák. Salföldön lesz gyalogos rendőrszolgálat is, az 

Országos Főkapitány rendelte el. 2014. júliusa előtt az ország keleti részén ellenőrzés volt a 

bűncselekmények sújtotta megyékben. Sikeres akció volt, ezért a Rendőrfőkapitány kiterjesztette a 19 

megyére. Intézkedési terv keretében járják a kollégák a településeket. A kollégák feladata a lakossággal 

való kapcsolatfelvétel is. Kiemelt épületeket és lakóházakat felkeresnek. Fontos a lakosság részéről a 

visszajelzés. Nem elsődleges cél a büntetés, a közvetlen kapcsolat kialakítása  a rendőrség és a lakosság 

között. Az ellenőrzésre bizonyos naponként kerül sor. Az adatokat minden hónapban ellenőrzik.   

Salföld településen a bűncselekmények száma csökkent. Balesetek szempontjából az előző évben 

közlekedési baleset, személyi sérülés  nem volt. 

Megköszöni a polgármester úrnak és a képviselő-testületnek a támogatást, számítanak erre ebben az 

évben is. Kéri, hogy a beszámolóját fogadják el.  

 

Fábián Gusztáv, polgármester   Kérdezi, hogy a rendőri jelenlét az kiszámíthatatlan?  

 

Domonkos Zsolt, törzszászlós    Igyekeznek a kiszámíthatatlanságra törekedni, hogy aki a települést 

bűncselekmény céljából keresi fel, ne tudja kiszámítani, hogy mikor van itt a rendőrség a településen.  

 

Fábián Gusztáv, polgármester   A bejelentést hová lehet tenni?  
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Domonkos Zsolt, törzszászlós    A bejelentést a központ fogadja Veszprémben, az alapján kerül leosztásra 

a Tapolcai Rendőrkapitányságra és a legközelebb lévő kollégát küldik a helyszínre.  

 

Fábián Gusztáv, polgármester    A bejelentéstől számítva mennyi idő alatt érkeznek ki?  

 

Domonkos Zsolt, törzszászlós   Fél óra alatt, de a statisztikák szerint sokkal előbb kiérnek.  

 

Somogyi Márk, képviselő   A rendőrök, akik itt járőrőznek, azok itt laknak a környéken, hogy személyes 

ismeretség ne legyen a bűnelkövetővel?  Például Tapolcán egy rendbontó srác elküldte a rendőrt, ez a 

pénteki piacon történt.   A rendőr nem mert különösebben semmit csinálni. Azt gondolta, hogy  személyes 

bosszútól tart a rendőr, és ha ezt látja, akkor azt gondolja, hogy hogyan védenek meg bennünket.  

 

Domonkos Zsolt, törzszászlós   Salföld a badacsonytomaji rendőrség illetékességéhez tartozik, a kollégák 

környékbeli lakosok. Intézkedés során elfogulatlanul  kell eljárniuk. Adott intézkedés kimenetele függ a 

adott helyzettől és az  jogszabálytól.  

 

Somogyi Márk, képviselő   A rendőr passzívítását tapasztalta ott. Ugyanezzel a személlyel szemben a 

lakosságot, hogyan védik meg, ha ugyanez a személy betörést végez.  Ha elnézi az illetőnek, akkor mire 

számíthatunk?  

 

Domonkos Zsolt, törzszászlós   Nem tesznek különbséget, ha valaki elkövet egy bűncselekményt, a 

jogszabály adta lehetőségek figyelembevételével eljárnak.  

 

Somogyi Márk, képviselő   A rendőr magánszemély,  magánéletén is bosszút állhatnak.   

 

Domonkos Zsolt, törzszászlós    A jogszabály jobban védi a rendőröket, ha valaki ilyen cselekményt 

elkövet, az a büntetést meg fogja kapni, és  eljárás indul ellene. Ők ki vannak téve ezeknek a dolgoknak. 

Ha valaki bűncselekményt lát, annak meg kell tenni a feljelentést és be fogják hívni az elkövetőt 

meghallgatásra.  

 

Ruppert László   Megnyugtató a 2013. évi közbiztonság. Korábban elképzelés volt, hogy kamerákat 

szerelnek fel. 

 

Fábián Gusztáv, polgármester    Két napja volt itt Csizmadia Zoltán és beszámolt arról is, hogy  

Révfülöpön felszerelték a kamerákat és lecsökkent a bűnözés. Az idén is pályáztak kamerarendszerre. 

Helyi ingatlantulajdonos ajánlatott fel összeget a kamerarendszerre, plusz az önkormányzat ugyanannyit 

hozzátesz.  

 

Ruppert László   Meg kellene hirdetni, több lakos támogatná akkor.  

 

Fábián Gusztáv, polgármester   Ilyen támogatást szívesen fogadnak, akkor még több berendezést lehetne 

telepíteni.   

Kérdezi, hogy a kamera egy ideig felvesz és utána törli a felvételt?  

 

Domonkos Zsolt, törzszászlós   Jogszabály előírja, hogy meddig lehet tárolnia felvételeket, és ki nézheti 

vissza. Ha a település igényli, akkor segítséget nyújtanak abban, hogy hová lenne jó kihelyezni a 

kamerákat.  

 

Fábián Gusztáv, polgármester   Szaktanácsot szívesen igénybe vesznek.  

 

Somogyi Márk, képviselő  Milyen típusú kamera, amely költséghatékony és ugyanakkor hasznos?  
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Domonkos Zsolt, rendőrzászlós    A technikai része a kivitelező dolga, a kamera felbontása a fontos.  

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester    Révfülöpön felszerelték, ott egész jó áron valósították meg.   

 

Somogyi Márk, képviselő   Beszélt  ott az  egyik képviselővel, ők a Vella Zsolt cégén keresztül oldották 

meg. 

 

Fábián Gusztáv, polgármester  Anyagiakra nem akar rátérni. Ők most olyanra pályáztak, ami az összeg 

miatt  lett hátrébb sorolva.  

  

Dr. Szabó Tímea, jegyző   Néhány hete a Belügyminisztériumtól levél jött, melyben leírták, hogy  tudják 

több helyen van kamerarendszer, és megküldték a kamerák műszaki paramétereit három oldalon leírva. A 

kivitelező a helyi önkormányzattal közösen dönti el, hová lehet elhelyezni.  

 

Somogyi Márk, képviselő  Nem gond  a telefon- és az  áramszolgáltató részéről, hogy az oszlopokra 

helyezik?  

 

Dr. Szabó Tímea, jegyző   Ő még nem tapasztalta, hogy ez gond lenne.  

 

Somogyi Márk, képviselő   Fontos a rendőr jelenléte. A lakosság azt látja, hogy záróvonal átlépése 10.000 

Ft, de  ha  a rendőrt elküldöm, és füstölő gumikkal távozom az nem jár különösebb szankcióval, ez furcsa. 

Itt Salföldön bírságoltak meg autóst, aki a saját rokona háza előtt parkolt.   

 

Fábián Gusztáv, polgármester    A menetiránnyal szemben állt meg. 

 

Domonkos Zsolt, rendőrzászlós    A KRESZ módosulása miatt, több intézkedés kikerült a kezükből, pl a 

figyelmeztetés. Bizonyos szabálysértések esetén nem alkalmazhatnak mást.  Jogszabály szerint kell 

eljárniuk. Az  Intézkedési terv lényege az, hogy  ha ott vannak a településen, kötetlen beszélgetés 

keretében belül a kérdésekre válaszolnak, hogy egy  kicsit megismerje a lakosság a rendőrség munkáját is.    

 

Fábián Gusztáv, polgármester   Megköszöni a beszámolót. Javasolja a képviselő-testületnek, hogy a 

rendőrségi beszámolót fogadják el, aki ezzel egyetért,  az kézfeltartással szavazzon. 

 

Salföld   Község Önkormányzata  Képviselő-testülete  3 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 

nélkül meghozta az alábbi határozatot: 

 

           SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

  130/2014. (XI. 14.)  HATÁROZATA  

 

        A közrendvédelmi beszámoló  elfogadásáról  

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete a település közbiztonságának helyzetéről szóló 

közrendvédelmi beszámolót elfogadja.  

 

Felelős: Fábián Gusztáv, polgármester  

Határidő: azonnal 
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2.    Beszámoló a képviselő-testület munkájáról 

 

Fábián Gusztáv, polgármester   Beszámolójában elmondja, hogy az év elejét azzal kezdték, hogy a  

legelőnél engedélyt kértek favágásra és a közmunkások a legelőrészt kipucolták. Bevételhez is jutottak, a 

fát értékesítették a falun belül.  

Pályáztak egyedi szennyvízkezelő berendezésre, a Balatoni Fejlesztési Tanács által elnyert pályázat 

keretében és  a telepítés megtörtént. Az önkormányzat két ingatlanán van ilyen berendezés. Ha a 128.000 

Ft-os önrészt nézi az orvosi rendelőnél, és egy évre 50.000 Ft a szennyvízszámla, akkor a berendezés pár 

év alatt megtérül.  

A vendégház kiadásából jó bevételük származott, jó volt a szezon. A vendégházat lehetne téliesíteni, 

mivel nagy rá az igény.  

A turisztikai desztinációt próbálják óriási energiával megoldani, a közterületek szépségét fenn kell tartani. 

Az idén a közmunkaprogram problémás volt, az egyik dolgozó elhalálozott, a másik elhagyta a falut, sok 

pénzbe került,  pótolni kellett helyi munkaerővel. Jövőre vennének egy önjáró fűnyíró traktort.  

A faluházban volt a legnagyobb beruházásuk. A Magyar Művészeti Akadémia rendezvényével 

összevonták, akik támogatták a felújítást, bérelték az ingatant, így növelték a bevételt.  

Az önkormányzat költségvetése rendben van. Jó lenne, ha január 1-én egy millió forintjuk lenne a 

bankban, legalább az első adóbevételig.   

A cég, aki telepítette az egyedi szennyvízkezelő berendezést, adott egy millió forintot, ha valami 

probléma lenne a berendezéssel. Salföld községet  nem kellett konszolidálni, így kaptak 1,5 millió 

forintot,  ezt költötték rá a faluházra és a saját költségvetésből is hozzátettek egy millió forintot.   

A temetőben probléma, hogy nincs bekerítve, a vaddisznók az összes virágot lerágják.  

 

Kovács István, falugondnok   Tegnap reggel kiment a temetőbe és a bejárati kapu  előtt, és bent is a füves 

részt és a sírt kitúrták, a virágokat lelegelték. A vadászati jog jogosultja is tehet erről, ezt szabályozni 

kellene. A vadásztársaságot is meg kellene keresni. Mindenki panaszkodik, hogy a belterületen is kitúrnak 

mindent. 

 

Fábián Gusztáv, polgármester    Helyszíni szemlét kér a vadásztársaságtól. Az interneten hirdetnek cégek 

kerítésre árakat, egy négyzetméter kerítés vadháló betonoszloppal 1.000 Ft+Áfa. Jövőre erre összeget 

kellene szánni. A temető ellenőrzésekor felrótták hibaként, hogy nincs bekerítve. Reméli, hogy a holnapi  

levadászáskor az állomány csökkeni fog. Két héttel ezelőtt megkaptak a vadásztársaság e-mailjét, hogy 

vadászás lesz. Úgy veszik, hogy ezzel mindenkit értesítettek, miért nem tesznek ki egy hirdetményt, miért  

nem kötelességük a tájékoztatás?  

 

Dr. Szabó Tímea, jegyző   A  vadásztársaság kérte, hogy tegyük ki, de az ő szervezésükben zajlik a 

vadászat.  

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester  Kártérítéssel  kapcsolatban mire lehet számítani és kit kell 

megkeresni?  

 

Kovács István, falugondnok  Fel kell mérni a kárt, és a vadásztársasággal egyeztetni, szakértőt kell 

felfogadni. Mezőgazdasági kárnál meg van, hogy a szakértő milyen kárt tud  megállapítani, és más az 

ilyen jellegű kár.  Az önkormányzat és a vadásztársaság kapcsolatán múlik, hogy mibe megy bele. 

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester   Milyen jellegű kár van?  

 

Kovács István, falugondnok  Mindent kitúrnak és a síroknál is kár van.  
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Dr. Szabó Tímea, jegyző   Mezőgazdasági kárnál a jegyző az eljáró hatóság, az önkormányzat esetén 

kijelölést kell kérni, mivel saját ügyben nem járhat el.  Mivel nem mezőgazdasági kárról van szó, ha nem 

sikerül megegyezni, akkor a bíróság jár el.  

 

Fábián Gusztáv, polgármester    Felveszik a kapcsolatot a vadásztársasággal.  

 

Somogyi Márk, képviselő   A temető egy szent hely, meg kell oldani, mivel nem jó, hogy feltúrják a 

sírokat. A magánkertben is bosszantó a kár. Legrosszabb az lenne, ha nem lenne vad. A Nemzeti Parkban 

van Salföld, sokan az ilyen környezet miatt élnek itt.   

 

Fábián Gusztáv, polgármester    A faluház felújítása során az akadálymentesítést megoldották, a 

választásoknál ki volt írva, hogy akadálymentes szavazóhelyiség.   

Itt már beleértek a közérdekű kérdések napirendbe.   

 

 

3.    Közérdekű kérdések és javaslatok 

 

Fábián Gusztáv, polgármester    Bármilyen javaslatot szívesen hall. A faluház teteje problémás, időnként  

beázik.   Az orvosi rendelő váróterme felett van egy szakasz, amit meg kell oldani tavasszal. Reméli a 

költségvetés rendben lesz és nem zárnak mínusszal.  

Kinek van kérdése?  Ha nincs kérdés, megköszöni a részvételt és a közmeghallgatást  18.20   órakor 

bezárja.  

 

 

 

 

   k.m.f.  

 

Fábián Gusztáv        dr. Szabó Tímea  

polgármester                jegyző 
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